

目 錄

中華民國九十五年三月

台灣昆蟲 第二十六卷 第一期

研究報告

- 1 青春激素在紅條綠盾背椿象成蟲夏季休眠的調控角色
Ryo Miyawaki, Shinichi I. Tanaka and Hideharu Numata
- 11 四紋豆象不同蟲期寄主經驗對其產卵偏好之作用 戴孝閔 楊若苓 洪淑彬
- 27 荔枝與龍眼鱗翅目害蟲種類與發生情形調查 洪巧珍 黃振聲 王效岳
- 45 以風洞及嗅覺檢定裝置測試欖仁果實萃取物對雌性東方果實蠅之誘引效果
Matthew S. Siderhurst and Eric B. Jang
- 57 利用餌劑防治入侵紅火蟻 (*Solenopsis invicta*) 試驗初探
洪裕堂 林仁偉 楊景程 吳文哲 石正人 林宗岐
- 69 *Crescentaleyrodes* 屬之一新種 (半翅目: 粉蝨科) **A. K. Dubey** 柯俊成

科學短訊

- 77 飼養黃緣螢 (*Luciola ficta*) (鞘翅目: 螢科) 之新方法 何健鎔 姜碧惠 楊平世

Contents

March 2006

Formosan Entomologist Volume 26 No.1

Research Reports

- 1 Role of Juvenile Hormone in the Control of Summer Diapause in Adult *Poecilocoris lewisi* (Heteroptera: Scutelleridae)
Ryo Miyawaki, Shinichi I. Tanaka and Hideharu Numata
- 11 Effects of Host Experience During Different Stages on Oviposition Preference of *Callosobruchus maculatus* (F.) (Coleoptera: Bruchidae)
Shiau-Min Dai, Rou-Ling Yang and Shwu-Bin Horng
- 27 Survey of Lepidopterous Pests of Litchi and Longan in Taiwan
Chau-Chin Hung, Jenn-Sheng Hwang and Hsiau Yue Wang
- 45 Attraction of Female Oriental Fruit Fly, *Bactrocera dorsalis*, to *Terminalia catappa* Fruit Extracts in Wind Tunnel and Olfactometer Tests
Matthew S. Siderhurst and Eric B. Jang
- 57 A Preliminary Report on Bait Use to Control the Red Imported Fire Ant (*Solenopsis invicta*) in Taiwan
Yu-Tang Hung, Ren-Wei Lin, Chin-Cheng Yang, Wen-Jer Wu, Cheng-Jen Shih and Chung-Chi Lin
- 69 A New Species of Whitefly *Crescentaleyrodes vetiveriae* (Hemiptera: Aleyrodidae) from India Anil Kumar Dubey and Chiun-Cheng Ko

Scientific Notes

- 77 A New Rearing Method for an Aquatic Firefly *Luciola ficta* (Coleoptera: Lampyridae) Jen-Zon Ho, Pi-Hei Chiang and Ping-Shih Yang